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 Dagsorden for ordinært online-bestyrelsesmøde onsdag 
den 23. september 2020 kl. 13:00 – 15:00, samt 
bestyrelsens udviklingsseminar hhv. onsdag den 23. 
september 2020, kl. 15:00 – 16:00 og torsdag den 24. 
september 2020, kl. 8:30 til 12:00  
 

 Efter aftale med bestyrelsesformanden indkaldes hermed til bestyrelsens 3. ordinære 
bestyrelsesmøde i 2020, samt det årlige udviklingsseminar.  
 
Mødet afholdes online i zoom. Denne dagsorden er ændret 16/9. 

Dagsorden for det ordinære bestyrelsesmøde, onsdag den 23. 
september 2020, kl. 13.00 – 15:00 
 
1) Velkomst og godkendelse af dagsorden og referat, bilag 
 
2) Orientering 

a) Orientering fra formand, bilag 
b) Orientering fra rektor, bilag – herunder tanker vedr. on-line studier og arbejde 

 
3) Økonomi 

a) Opfølgning på budget 2020 efter 2. kvartal, bilag 
b) Strategisk budget 2021 – 2024, bilag 

 
4) Status på strategiimplementering, bilag 

 
5) Bestyrelsens årsplan 2021, bilag  

 
6) Eventuelt  
 
 
Udviklingsseminar, onsdag den 23. september kl. 15:00 – 16:00  

 
Oplæg vedr. vision og strategi for uddannelser på KADK v. LDL 
 
Udviklingsseminar, fortsat, torsdag den 24. september, kl. 08:30 – 
12:00 
 
a) Konservering v. Rikke Bjarnhof 
 
b) Design v. Mathilde Aggebo 
 
c) Arkitektur v. Jakob Brandtberg Knudsen 
 
Opsamling v. Mette Lis Andersen 
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 Journalnr.: 43087 Enhed: l-sek Initialer: esl 

 

 Referat fra ordinært bestyrelsesmøde, mandag den 22. 

juni 2020, kl. 09:00-11:30 
 

 
 

Deltagere: Christian Bason (CB), Dan Stubbergaard (DST), Ditte Lysgaard (DS), Lone Feifer (LF), 

Jesper Stub Johnsen (JSJ), Jørgen Abildgaard (JA), Mette Lis Andersen (MLA), Christoffer Harlang 

(CH), Sofie Beier (SBE), Mikkel Scharff (MS), Ole Sørensen (OSO), Børge Madsen (BM)  

 

Fraværende: Kristi Alma Nygaard Aspen (KA) 

 

Øvrige deltagere: Rektor Lene Dammand Lund (LDL), Prorektor Svend Lawaetz (SLAW), Søs 

Holmdal (SHOL), Irene Lønne (IRLO) 

Referent: Eva Simoni Lomholdt 

 

Dagsorden 

  
1. Godkendelse af dagsorden og referat 

 
2. Orientering 

a) Orientering fra formand 
b) Orientering fra rektor 

 
3. Økonomi 

a) Introduktion til økonomisk styring af KADK 
b) Kvartalsregnskab og prognose 
c) Strategisk budget 2021 – 2024 

 
4. KADKs vision og strategi 2019-21 

a) Nøgletal for strategi 
b) Nøgletal for bæredygtighed 
c) Ranking 
d) LINKED 
e) Flytning af konserveringsfaglige aktiviteter (LUKKET PUNKT) 
f) Visuel Identitet (LUKKET PUNKT) 

 
5. Eventuelt  

 

Ad. 1. Velkomst og godkendelse af dagsorden og referat 

Mette Lis (MLA) takkede bestyrelsesmedlemmerne og rektoratet for at have håndteret 

coronasituationen på en fin måde og for det store arbejde der er gjort på KADK. Dagsordenen og referat 

blev godkendt. 
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Ad. 2. Orientering 

a) Orientering fra formand 

MLA skitserede den foreløbige dagsorden for seminaret i september. Det er som vanligt et 12- 12-

møde (på Schæffergården), hvor der først er et par timer med ordinært bestyrelsesmøde. Derefter 

vil der være afrapportering af den eksterne bestyrelsesevaluering, der blev gennemført i december 

2019/januar 2020. Konsulenten, der har gennemført interviews og udarbejdet rapporten vil 

komme og fremlægge resultaterne. Desuden vil der blive sat fokus på forskning og 

forskningsstrategier, og uddannelsernes indhold. Ministeren og direktøren for BLOX, Torben 

Klitgaard er inviteret. 

MLA supplerede med at det er dejligt med de fine bevillinger, der omtales i bilaget. Også stort til 

lykke til Sofie Beier med professortitlen, og til Christoffer Harlang med hædersprisen. 

 

b) Orientering fra rektor 

LDL orienterede om det seneste politiske arbejde vedr. et øget optag på de videregående 

uddannelser, hvor vi har lagt billet ind på flere studerende. Der er oprettet en pulje på 10 mio. kr., 

hvor vi håber at få en del af midlerne via en fælles ansøgning i RKU-regi. 

Derudover arbejder vi vedr. finansloven, ligeledes i RKU-regi, på en skrivelse til ministeren med 

ønske om midler til en yderligere indsats vedr. arbejdet med grøn forskning/KUV. 

Der er kommet en henvendelse fra en større gruppe af studerende, som anmoder KADK om at 

udtrykke sympati for ”Black lives matter”. Rektor udtrykte stor forståelse for ønsket, som dog 

vanskeligt kan imødekommes af KADK, der, som statsinstitution er sat i verden for at gennemføre 

videregående uddannelse og ikke som sådan tage politiske standpunkter. KADKs vision 

”Cretate.Change” lægger op til mangfoldighed m.m. og der er absolut forståelse for de studerendes 

engagement. 

 

Bestyrelsen drøftede problemstillingen med, at KADK begrænses i øget optag, af 

dimittendledighed. Dimittendledigheden vil blive drøftet på seminaret i september, hvor 

bestyrelsen bad om, at der blev fremlagt talgrundlag.  

 

Der blev spurgt til erfaringerne med on-line undervisning. KADK er ved at færdiggøre rundspørge 

blandt studerende og medarbejdere. Bestyrelsen vil blive orienteret om resultatet.  

 

Ad 3. Økonomi 

MLA orienterede indledningsvist om, hvordan markante økonomiske krav til KADK er blevet håndteret 

gennem de senere år. KADK blev dimensioneret med en ramme på i alt 30% fald i antal studerende og 

en samtidig løbende besparelse på 2% om året – omprioriteringsbidrag.  

For at sikre at KADK kunne komme styrket gennem de omfattende besparelser har bestyrelsens tilgang 
været, at skabe økonomisk rum til en markant udviklingsindsats på KADK parallelt med gennemførelse 
af besparelserne. Dette er omsat i en handlingsplan, der omfatter konkrete udviklingsprojekter.  

Det har været et klart pejlemærke for bestyrelsen at begrænse uro og usikkerhed på KADK mest muligt i 
omstillingsprocessen. Det har derfor også været intentionen at de kommende års besparelser sikrer, at 
KADK økonomisk er i balance uden endnu en omfattende afskedigelsesrunde.   
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a) Introduktion til økonomisk styring af KADK 

SLAW introducerede til, hvordan KADK som statsinstitution, styres i økonomisk henseende. KADK 

modtager hvert år en bevilling på finansloven. KADK arbejder løbende på at få ekstra midler med i 

finansloven, som kan styrke vores uddannelser samt forskning og udvikling. Det er lange træk, da 

der ses længere ud end et år.   

 
Der er stramme regler for disponering af udgifter og indtægter i staten. Budgetvejledningen 
rummer de grundlæggende regler, men der er også reguleringer i andre love og bekendtgørelser 
mv. På KADK er disse regler implementeret via en regnskabsinstruks, som løbende opdateres med 
nye regler eller ændret organisering på KADK.  
 
KADK udarbejder forslag til årsbudget, der vedtages af bestyrelsen. På grund af budgetloven er det 
ikke tilladt at have underskud uden en tilladelse fra Ministeriet. Hvert kvartal rapporteres der på 
regnskab og prognose til både bestyrelsen og ministeriet.  
 
Årsregnskab godkendes på bestyrelsens første ordinære møde efter afslutning af det pågældende 
år. Årsrapporten revideres af Rigsrevisionen. Der har ikke været nogen substantielle bemærkninger 
til KADK’s årsrapport de seneste år.  
 
KADK’s bevillinger har været faldende siden 2016 på grund af dimensionering og et årligt 
omprioriteringsbidrag på 2%. I 2020 budgettet har KADK fået tildelt ekstra bevillinger til ex. 
LINKED og kvalitetsudvikling af uddannelserne. De ekstra bevillinger er midlertidige, så der vil 
stadig være et faldende niveau for bevillingerne frem mod 2024.  
 

b) Kvartalsregnskab og prognose 

SLAW orienterede om kvartalsregnskabet for første kvartal for 2020, hvor indtægterne er på 25%, 

og udgifterne er 22% af et samlet bestyrelsesgodkendt budget på 307,9 mio. kr. Indtægterne passer 

fint til det første kvartal, mens udgifterne bl.a. er påvirket af, at aktiviteterne i tilknytning til de nye 

bevillinger på finansloven for 2020 endnu ikke påbegyndt, ex. til løn (KUV), øvrig drift og 

afskrivninger.  

Efter 1. kvartal viser regnskabet et overskud på 8,7 mio. kr., hvilket er lidt under niveau for samme 
periode sidste år. Det forventede resultat for 2.-4. kvartal er et underskud på 12,1 mio. kr. Dermed 
forventes et samlet underskud på 3,4 mio. kr. for hele 2020 som følge af samlede indtægter på 
299,1 mio. kr. og samlede udgifter på 302,5 mio. kr.  
Prognosen for 2020 er udarbejdet i starten af nedlukningen af KADK som følge af coronakrisen. 
Prognosen indeholder derfor et første hurtigt bud på restriktionernes økonomiske påvirkning af 
KADK. Der kommer en opdateret vurdering af de økonomiske konsekvenser i næste 
kvartalsrapportering. Denne første vurdering viser, at det særligt er indtægterne, der forventes 
påvirket af restriktionerne. Ministeriet har helt ekstraordinært godkendt det indmeldte underskud 
på 3,4 mio. kr. i 2020.  
Med udgangspunkt i at kvalificere økonomistyring på KADK er der igangsat et projekt for at gøre 
økonomistyringen endnu bedre. Det sker blandt anden som følge af ændret organisering af den 
øverste ledelse samt implementering af nye IT-systemer i Økonomi og HR samt en ny fælles 
kontoplan for hele uddannelsesområdet under Uddannelses- og Forskningsministeriet.  
Der er tilknyttet en ekstern rådgiver, og bestyrelsen vil måske opleve et lidt andet format for 
rapporteringen i fremtiden.  
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Bestyrelsens drøftelser rettede opmærksomheden på forskellen mellem afskrivningerne i 
Finansloven og KADK’s budget og blev informeret om, at beløbet for afskrivninger i finansloven 
ikke er bindende. KADK’s bidrag til finansloven er udarbejdet i april 2019 og det efterfølgende 
budgetarbejde har resulteret i et andet budget for afskrivninger end det indmeldte i 
finanslovsbidraget. Så længe de samlede investeringer ikke overstiger KADK’s låneramme, er det 
ikke noget problem.  
 
Der blev på baggrund af gennemgangen af kvartalsregnskabet spurgt til, om fordelingen af midler 
til de forskellige enheder burde fremgå. Det blev oplyst, at der i årsrapporten findes uddybende 
talmateriale, mens der i den kvartalsvise rapportering rapporteres på et mindre detaljeret niveau, 
der afstemmes efter bestyrelsens mulighed for at sikre at økonomien udvikler sig i henhold til det 
vedtagne budget. 
 
Bestyrelsen tog kvartalsregnskabet til efterretning. 
 

c) Strategisk budget 2021-2024 

SLAW orienterede om det strategiske budget for perioden 2021-2024, der ligeledes vil blive 

præsenteret og drøftet nærmere på septemberseminaret og derefter endeligt godkendt i forhold til 

budget 2021 til decembermødet.  

Den økonomiske fremskrivning viser et underskud på 5,8 mio. kr. i 2021 stigende til 23,4 mio. kr. i 
2024, såfremt vi ikke gør noget. Der er udarbejdet en plan for strategiske tiltag til løsning af 
budgetudfordringerne. Planen ligger i forlængelse af bestyrelsens tidligere godkendte strategiske 
budgetter. Den består af to dele.  
Den første del har til formål at øge indtægterne fra internationale betalingsstuderende, efter- og 
videreuddannelse, samt ekstern finansiering af forskning. Den anden del af planen handler om at 
nedbringe udgifterne gennem besparelse i administration og drift, bortfald af udgifter opstået ved 
nye bevillinger, nedbringelse af undervisningsudgifterne med dimensioneringen, samt gennemføre 
de planlagte besparelser på bygninger samt hertil knyttede driftsudgifter. Samlet ser det ud til at 
tiltagene bringer budgettet i balance og måske med et råderum et par af årene.  
Coronasituationen kan påvirke det strategiske budget i form af færre indtægter og øgede udgifter. 
Der kan ligeledes ske ændringer grundet politiske forhandlinger undervejs.  
Bestyrelsen drøftede på baggrund af fremlæggelsen af det strategiske budget, hvordan man i endnu 
højere grad kunne styre KADK’s økonomi, så ̊ der frigives midler til yderligere strategiske tiltag.  
 
MLA takkede for fremlæggelsen, og bestyrelsen tog denne til efterretning.  

 

Ad. 4. KADKs vision og strategi 2019-2021 

a) Nøgletal for strategi 

SLAW orienterede om, at bestyrelsen tidligere har besluttet at indføre nøgletal og der har i første 

omgang været fokus på at udvælge de relevante nøgletal hvor der er muligt at fremskaffe data, 

fremfor nøgletal der nok kan være ønskværdige, men ikke kan tilvejebringes. Oversigten over 

nøgletal blev præsenteret både hvor KADK sammenligner de to seneste år og hvor der 

sammenlignes med RKU og universitetssektoren. Bestyrelsen følger nøgletallenes udvikling og har 

det på bestyrelsesmøde en gang årligt i forbindelse med årsrapport og årsregnskab. 

Bestyrelsen blev overordnet præsenteret for de forskellige nøgletal, herunder antal studerende pr. 
VIP, omfanget af deltidsundervisere, dimittendledighed, antal forskningspublikationer, nye 
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indtægter samt fordeling mellem teknisk/administrative og videnskabelige medarbejdere. Særligt 
nye indtægter skiller sig ud ved at være øget 22% fra 2018 til 2019.  
Der blev i bestyrelsen drøftet forskellige aspekter af nøgletallene herunder også relevansen af 
nøgletal for relationen mellem antal deltidsundervisere og fuldtidsvidenskabeligt personale, hvortil 
det blev fremført, at nøgletallet forventes at udvikle sig automatisk jf. at uddannelserne er 
dimensioneret medens forskningen ikke er. Derved vil ratioen alt andet lige ændre sig automatisk.  
 
MLA takkede for oversigten, som bestyrelsen tog til efterretning.  
 

b) Nøgletal for bæredygtighed 

SLAW orienterede om nøgletal for bæredygtighed, der er et første bud på, hvordan vi kan måle 

basale nøgletal. Vi afventer dog en kommende handlingsplan på det statslige område med 

specifikke angivne nøgletal som det forventes vi fremover skal arbejde med. Vi har i det her 

fremlagte udkast bl.a. tal for forskellige benchmark, som vi vil følge fremover.  

Bestyrelsen drøftede de forskellige nøgletal, herunder mulighed for yderligere 
bæredygtighedsnøgletal holdt op imod en bredere bæredygtighedsstrategi, hvor KADK kan blive 
foregangsinstitution vedr. bæredygtighed, ikke mindst vedr. ex adfærd og i forhold til FN’s mål om 
bæredygtighed.  
LDL supplerede med, at tallene var det første udkast og at KADK har et ambitionsniveau, der er 
langt større end de oplistede tal. Yderligere nøgletal vil blive fremlagt i forlængelse af den 
handlingsplan for bæredygtig drift, der arbejdes med og som er et af KADKs udviklingsprojekter. 
Bestyrelsen opfordrede yderligere rektoratet se på de muligheder, der p.t. er vedr. midler fra 
eksterne puljer (ex. Realdania m.v.), brug af ekstern screening m.v., samt ikke mindst en 
kompetenceudvikling af både studerende og medarbejdere så bæredygtighed tænkes ind i alle 
aspekter.  
 
MLA takkede for de gode drøftelser og bestyrelsen tog oversigten til efterretning.  
 

c) Ranking 

LDL orienterede om baggrunden for tallene i det fremsendte materiale. 

Der er forskellige forhold, der taler imod at KADK anvender de standardiserede rankingmodeller. 

Det er svært at finde rankings, der dækker ift. KADKs uddannelser. KADK er ikke som 

universiteterne styret af økonomiske incitamenter ift. rankingniveau. KADK har ikke mangel på 

ansøgere, tværtimod har vi rigtig mange ansøgere, der søger netop KADK. De algoritmer, der 

anvendes i de standardiserede rankingsystemer kan indeholde faktorer, der strider mod KADKs 

strategi. Dertil kommer at det er ressourcekrævende at understøtte disse og KADK kan bruge disse 

ressourcer bedre på andre ting, der højner uddannelsernes kvalitet. 

Rektor redegjorde for, hvordan KADKs tilgang til ranking handler om at vise sin værdi blandt 

andet gennem strategiske samarbejdspartnere. 

 

Bestyrelsen tilsluttede sig rektors synspunkter. I drøftelsen kom det i øvrigt frem at det er vigtigt, at 

KADK promoverer os på alt det vi både kan og gerne vil. Skolerne er meget anerkendte ude i 

verden, og de resultater skal vi bringe med videre. Dette kan evt. belyses nærmere i analyser. Vi 

skal være eksplicitte over de valg vi foretager m.h.t. de forskellige rankingsystemer – og gerne 

kommunikere KADKS egen ranking strategi. 
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Bestyrelsen tiltrådte med disse bemærkninger indstillingen om ikke at igangsætte anvendelse af 

standardiserede rankingsystemer. 

 

d) LINKED 

MLA bød velkommen til Irene Lønne, der som direktør for den nye erhvervsenhed vil være 

ansvarlig for området. Grundet coronasituationen har LINKED styregruppen endnu ikke mødtes. 

Styregruppen består af de tre RKU-bestyrelsesformænd, samt repræsentanter fra 

Erhvervsministeriet, der dog ikke er udpeget endnu.  

 

LDL orienterede om baggrunden for LINKED, den vækstplan der blev udarbejdet af den tidligere 

regering for flere år siden, hvor vi fik midler til efter- og videreuddannelse og til LINKED. Vi er 

altid glade for tildeling af midler, men det kan være svært hvis der er er mange restriktioner i 

forhold til hvordan vi skal bruge midlerne. Formålet er godt, og vi har organisatorisk forberedt os 

med en ny erhvervsenhed. Der ligger nu et oplæg, der sendes ind til ministeriet, hvor 2,3 mio. 

bruges til ansættelse af partnerskabsansvarlig, samt midler til en stor pulje af samarbejdsprojekter 

med erhvervsvirksomheder, gerne vedr. bæredygtig drift. Vi ser desuden på tværfaglige strategiske 

samarbejder.  

 

MLA supplerede med, at vi vender tilbage med nyt, når styregruppen er blevet etableret og har 

påbegyndt sit arbejde. 

 

e) Flytning af konserveringsfaglige aktiviteter 

LUKKET PUNKT, hvorfra følgende dog kan refereres: 

MLA orienterede om forløbet og status vedr. flytningen. Samlingen på Holmen er et af de 

udviklingsprojekter, der lå i forlængelse af den handlingsplan, der fulgte dimensioneringskravene. 

Der er blevet udsendt status til bestyrelsen under coronahjemsendelsen, og rektoratet har mandat 

til at fortsætte projektet som beskrevet.  

SLAW orienterede om baggrunden for flytningen, den bestyrelsesgodkendte 

Handlingsplan/strategi, om at vi som følge af dimensioneringen får ledige kvm, og dette udnyttes 

til at flytte de konserveringsfaglige aktiviteter ind til et mere samlet campus på Holmen med dertil 

knyttede faglige positive synergieffekter og bedre driftsøkonomi. Det konserveringsfaglige bibliotek 

fra Amaliegade er allerede flyttet til Holmen, andre lejemål er opsagt og flytter ind. SLAW 

orienterede om økonomi, status for processen og de til projektet knyttede risici.  

 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning, med den præmis, at Bygningsstyrelsen, som 

beskrevet, delvist vil finansiere ombygningen, også ̊ hvis det bliver dyrere. Dette er et ufravigeligt 

kontraktvilkår. 

 

f) Visuel Identitet 

LUKKET PUNKT, hvorfra følgende dog kan refereres: 

LDL orienterede om status for arbejdet, og bestyrelsen tog denne til efterretning. 

 

Ad. 5. Eventuelt 

Intet til dette punkt. 
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Dagsordenens punkt 2 b) Orientering fra rektor 
”Siden sidst” 
 

 

 

Anledning 

Rektor tilvejebringer til hvert bestyrelsesmøde en redegørelse, der sendes ud sammen med det øvrige 

bestyrelsesmateriale, så bestyrelsesmedlemmerne forinden selve mødet kan blive orienteret om, hvad 

der aktuelt foregår på KADK. 

 

Sagsfremstilling 

Det medsendte bilag er således en status over, hvad der er sket på KADK siden seneste bestyrelsesmøde, 

samt orientering om udvalgte fremadrettede aktiviteter. 

 

Opmærksomheden henledes særligt på tiltag i relation til Covid-19 situationen, hvor årets skoleåbning 

for første gang foregik online og ikke som det vanlige store fælles arrangement. 

 

Ligeledes er årets afgangsudstilling ikke en fysisk udstilling, men online og kan tilgås på følgende link: 

https://solutions2020.kadk.dk/  

 

Indstilling 

Det indstilles, at bestyrelsen orienteres om det medsendte bilag og tager dette til efterretning. 

 

 

Bilag: 

- Bilag til dagsordenens punkt 2 b) Orientering fra rektor 

 

 

 

 

https://solutions2020.kadk.dk/
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 Dagsordenens punkt 2 b) Orientering fra rektor 
 

Siden sidst – september 2020 

Uddannelse 

Åbning af studieåret online om mangfoldighed 

På grund af Corona-situationen foregik åbningen af studieåret online, så alle kunne være med. Hvor det 

var muligt, blev der koordineret fælles visninger.  Rektor talte om temaet mangfoldighed og åbnede op 

for debatten for, hvordan vi kan forholde os til det på KADK. I den optagede tale var også interview med 

hhv. Moussa Mchangama, som er formand for bestyrelsen i Mino Danmark, og Martin Krasnik, 

chefredaktør på Weekendavisen. De gav hver deres bud på, hvordan identitetsdiskussioner, bevægelsen 

Black Lives Matter, mm. har betydning for KADK. Temaet blev godt modtaget af KADKs studerende og 

medarbejdere. Det førte også til et par radikale indlæg på diverse Facebook-sider. Sammen med de 

studerendes forsamling vil rektor se på, om der er tiltag vedrørende mangfoldighed, vi bør tage på 

KADK. Der er også rakt ud til samarbejde fra de andre kunstneriske institutioner på Holmen. 

 

KADK lancerer nyt kandidatprogram: Moden skal være bæredygtig 

KADK lancerer kandidatprogrammet Fashion, Clothing & Textiles: New Landscapes for Change. Det 

nye program udgør et brud med det traditionelle tøjsystem som vi kender det nu, og vil have 

bæredygtighed som det centrale omdrejningspunkt. Programmet er blevet til med ekstern 

konsulenthjælp fra den britiske bæredygtighedsforsker og kvinden bag termen ’slow fashion’, professor 

og ph.d. Kate Fletcher (Centre for Sustainability, London College of Fashion/UK). I spidsen for det nye 

program står Else Skjold, der er lektor og ph.d. med speciale i bæredygtig virksomhedsudvikling i 

mode- og tekstilbranchen.  

 

Solutions – KADK’s afgangsudstilling går online 

Grundet corona er det i år ikke muligt at besøge KADK’s afgangsudstilling fysisk. I stedet er 

afgangsudstillingen gået digitalt og er lanceret d. 2. september. Her kan man se de 225 nyslåede 

kandidaters bud på løsninger på de udfordringer verden står overfor. Der bliver sendt link ud til en 

række interessenter og beslutningstagere og der vil blive arrangeret guidede ture i den digitale 

udstilling. Se udstillingen på kadk.dk 

Forskning og kunstnerisk udviklingsvirksomhed 

Tre nye Erhvervs-Ph.d.er til grøn omstilling 
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KADK har fået midler til at igangsætte tre Erhvervs-Ph.d.er gennem et nyt initiativ, hvor 

Innovationsfonden og Realdania vil booste den grønne omstilling i byggeriet gennem cirkulære 

løsninger. De tre projekter har flg. overskrifter:  

- På vej mod fremtidens byer? Livscykliske tilgange til bystrategi og realisering af bykvarterer.  

– Værdiskabelse i cirkulært byggeri.  

– Architecture and (Waste) Wood Agency: Integrating material tratis into new circular approaches.  

 

Ny designprofessor skal styrke bæredygtighed og teknologi 

Isak Worre Foged ansættes pr. 1 september i MSO-professorat inden for bæredygtighed og teknologi. 

Isak Worre Foged har en baggrund som arkitekt og ingeniør fra Aalborg, EsArq i Barcelona og 

Columbia University GSAPP i New York, og har specialiseret sig i kombinationen af avancerede 

designmetoder inden for arkitektur og design. Stillingen som Professor MSO inden for teknologi og 

bæredygtighed er en del af KADK's strategiske fokus på at løfte de teknologiske kompetencer og 

samtidig bygge bro mellem digitale og analoge teknologier. Isak Worre Foged skal således bidrage til 

opbygningen af et tydeligt felt, hvor teknologi, digital produktion og materialer er i fokus med 

KADK:LAB som platform for eksperimenter og afprøvninger. Stillingen bliver tilknyttet Institut for 

Bygningskunst og Design, og en stor del af undervisningen vil foregå i KADK:LAB-regi. 

Generelt 

Rektor i paneldebat om arkitektur og etik 

Rektor Lene Dammand Lund deltog d. 27. august i en paneldebat om moral og etik i forhold til at løse 

arkitektopgaver i udlandet. Blandt paneldeltagerne var bl.a. Bjarke Ingels, grundlægger af tegnestuen 

BIG og Kristian Parello-Plesner, Tom Nielsen, professor på Arkitektskolen Aarhus og CSR direktør i 

Eksport Kredit fonden.  

 

Corona-håndtering på KADK i det nye skoleår 

Rektor nedsatte inden sommerferien Task Force 2, som fik til opgave at sørge for at åbningen af KADK 

for ansatte og studerende efter sommerferien tog højde for corona-restriktionerne. Der blev udarbejdet 

retningslinjer som baserer sig på Sundhedsstyrelsens anbefalinger.  

 

De tre vigtigste overskrifter er:  

- De studerende deles i grupper programvis og behøver i disse ikke at overholde reglen om 1 

meters afstand 

- Medarbejderne indgår ikke i grupper og skal derfor til alle tider overholde 1 meters afstand 

- Alle har et ansvar for at retningslinjerne bliver overholdt.  

 

For at sikre de gode vaner, vil der de to første uger af skoleåret gå 4 KADK Corona-guides rundt på 

campus Holmen og hjælpe alle med at overholde retningslinjerne. 
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Dagsordenens punkt 3 a) Kvartalsregnskab og prognose 

Anledning 

Bestyrelsen skal sikre løbende budgetopfølgning idet bestyrelsen over for ministeren er 

ansvarlig for institutionens anvendelse af den samlede bevilling. 

Sagsfremstilling 

Regnskabet efter 2. kvartal 2020 viser et overskud på 16,9 mio. kr. Indtægterne følger 
periodiseringen, men udgifterne i 1. og 2. kvartal svarer kun til 45% af budgettet.  

Efter 1. kvartal viste prognosen for 2020 et forventet underskud på 3,4 mio. kr. Nu viser 
prognosen for hele 2020 et resultat i balance, bl.a. fordi de økonomiske konsekvenser af 
corona-restriktionerne er væsentlig mindre end først antaget. Indtægterne fra Efter- og 
videreuddannelse, betalingsstuderende og eksternt finansierede forskningsprojekter 
forventes således kun at blive ca. 1 mio. kr. mindre mod tidligere anslået 4,7 mio. kr. 

Indstilling 

Det indstilles, at bestyrelsen på mødet tager kvartalsregnskab og prognose til efterretning. 

Bilag 

Bilag: kvartalsregnskab og prognose 
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Opfølgning på budget 2020 efter 2. kvartal 

Dagsordenens punkt 3 a) 

Budget 2020 I tabel 1 er vedtaget af bestyrelsen den 27. januar 2020. Budgettet viser indtægter og 
udgifter på 307.9 mio. kr. 

Efter 2. kvartal viser regnskabet et overskud på 16,9 mio. kr. Det forventede resultat for 3.-4. kvartal 
viser et underskud på 16,9 mio. kr. Dermed forventes KADK at afslutte 2020 med et regnskab i balance 
med samlede indtægter og udgifter på 307,6 mio. kr.  

Efter 1. kvartal viste prognosen for 2020 et forventet underskud på 3,4 mio. kr. Nu viser 
prognosen for hele 2020 et resultat i balance, bl.a. fordi de økonomiske konsekvenser af 
corona-restriktionerne er væsentlig mindre end først antaget. Indtægterne fra Efter- og 
videreuddannelse, betalingsstuderende og eksternt finansierede forskningsprojekter 
forventes således kun at blive ca. 1 mio. kr. mindre mod tidligere anslået 4,7 mio. kr. 

Regnskab efter 2. kvartal 2020 

Efter 2. kvartal udgør de samlede indtægter på 155,0 mio. kr. svarende til 50 % af budgettet, mens de 
samlede udgifter udgør 138,1 mio. kr. svarende til 45 % af budgettet. På indtægtssiden er bevillingen 
forhøjet med 0,7 mio. kr. til ekstra rengøring og øget trivsel for de studerende. Den beskedne ekstra 

Tabel 1. Samlet opfølgning 2020 efter 2. kvartal
Forbrug 1.+2.Kvartal Forventning

(mio. kr.) Budget Mio. Kr. % af bud. 3-4. kvt. 2020 i alt Dif.

Indtægter 307,9 155,0 50% 152,6 307,6 -0,3
 - Bevilling 267,7 133,8 50% 134,6 268,4 0,7
 - Salgsindtægter 19,2 10,3 54% 7,9 18,2 -1,0
 - Eksterne projekter 21,0 10,9 52% 10,1 21,0 0,0

Udgifter 307,9 138,1 45% 169,5 307,6 -0,3
 - Løn 169,9 77,5 46% 94,3 171,8 1,9
 - Øvrig drift 62,6 23,9 38% 39,2 63,0 0,4
 - Husleje 48,8 24,3 50% 24,5 48,8 0,0
 - Afskrivninger 5,6 1,5 27% 1,5 3,0 -2,6
 - Eksterne projekter 21,0 10,9 52% 10,1 21,0 0,0

Total 0,0 16,9 -16,9 0,0 0,0
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bevilling til rengøring dækker dog ikke de øgede omkostninger som følge af Covid-19, mens bevillingen 
til øget trivsel blandt de studerende er forankret i Studieadministrationen. Projektet omfatter hele 
sektoren og koordineres centralt fra Styrelsen og Insitutioner og Uddannelsesstøtte.  

Indtægter fra betalingsstuderende fra lande uden for EU er gået efter planen. 

Det regnskabsmæssige overskud på 16,9 mio. kr. hænger sammen med mindre forbrug på løn, drift og 
afskrivninger i 2. kvartal. På løn skyldes mindreforbruget primært, at nye lønmidler til bl.a. KUV og 
kvalitetsudvikling samt forskningsreserven endnu ikke er udmøntet. Det hænger sammen med øget 
fokus på undervisning under corona-nedlukningen. For at støtte op om denne øgede arbejdsbelastning 
er der udmeldt 1 mio. kr. ekstra til de faglige miljøer. 

På driften skyldes mindreforbruget i høj grad mindre aktiviteter som fx rejser under Corona-nedlukning 
og de fortsatte restriktioner i forbindelse med pandemien.  

Omsætning på de eksternt finansierede projekter udgør efter 2. kvartal 52 % af budgettet for 2020.  

Overskuddet efter 2. kvartal er højere end 2017-2019 på samme tid. Stigningen i overskud er sket i 2. 
kvartal, da underskuddet efter 1. kvartal lå under niveauet fra de tidligere år. 

 

 
 
 
I forlængelse af regeringens  ønske om at begrænse udgifterne til konsulentydelser har Styrelsen for 
Institutioner og Uddannelsesstøtte har udmeldt en ramme for anvendelse af IT-konsulenter, Manage-
ment og øvrige konsulenter samt juridisk bistand i 2020. Rammen er udmeldt på baggrund af KADK’s 
gennemsnitlige forbrug af de omfattede konsulenter i 2017 og 2018 på 2,2 mio. kr. I 2021 må KADK 
også forvente en besparelse på bevillingen begrundet med reduceret konsulentforbrug. Konsulent-
forbruget hænger sammen med behovet for særlige kompetencer til løsning af specifikke udviklings-
opgaver, hvor det vil være for dyrt (og måske slet ikke muligt) for KADK at ansætte personale. På den 
måde er konsulentforbruget med til at begrænse de administrative udgifter og sikre tilstrækkelige 
kompetencer og kvalitet i opgaveløsningen. 
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Forventningerne til 3.-4. kvartal 2020 

I 3.-4. kvartal forventes et samlet underskud på 16,9 mio. kr. som følge af indtægter på 152,6 mio. kr. og 
udgifter på 169,5 mio. kr. Samlet givet det et årsresultat i balance. I modsætning til prognosen efter 1. 
kvartal, er det nu vurderingen, at restriktionerne i forbindelse med Covid-19 ikke får væsentlig 
betydning for KADK’s samlede resultat i 2020. Forventningerne til 3. og 4. kvartal er dog forbundet 
med stor usikkerhed som følge af uforudsigeligheden af udviklingen i restriktionerne.  
 
KADK har i første halvår realiseret salgsindtægter på 54 % af budgettet. Det forventede fald i salgs-
indtægter fra EVU, betalingsstuderende og overhead fra eksternt finansierede projekter på 4,7 mio. kr. 
er udeblevet, og der forventes nu kun et fald på 1 mio. kr. i 2020. De samlede salgsindtægter for 2020 
forventes at blive 18,2 mio. kr.  

Omsætningen på de eksternt finansierede projekter er heller ikke faldet i 2. kvartal. Derfor opskrives 
forventningerne til KADK’s eksternt finansierede aktiviteter, så vi nu forventer at nå budgettet på 21 
mio. kr.  

Lønudgifter forventes at stige i 3. og 4. kvartal, så de samlet udgør 171,8 mio. kr. i 2020. Det er 1,9 mio. 
kr. højere end budgettet. Stigningen hænger sammen med opstart på udmøntet nye midler til KUV og 
kvalitetssikring samt midler fra forskningsreserven. Der anvendes desuden flere lønmidler i 2020, da 
ændrede arbejdsgange og omlægninger i forbindelse med Corona nedlukning og restriktionerne har 
medført behov for flere timer til undervisningen. 

Driftsudgifterne i 3.-4. kvartal forventes at udgøre 39,2 mio. kr., og dermed et samlet forbrug i 2020 på 
63,0 mio. kr. Det er en stigning på 0,4 mio. kr. i forhold til budgettet, som bl.a. skyldes merudgifter til 
rengøring. 

Der forventes afskrivninger på 1,9 mio. kr. i 2. halvår, således de samlede afskrivninger for 2020 bliver 
på 3,0 mio. kr. Det er 2,6 mio. kr. mindre end budgettet, og skyldes forsinkelser i forbindelse med 
investeringer.  

På trods af den store usikkerhed omkring vilkårene for uddannelses og forskning i 2. halvår 2020 
forventer KADK på nuværende tidspunkt at opnå et regnskab i balance. 
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Dagsordenens punkt 3 b) Strategisk budget 
2021-2024 

Anledning 

Det strategiske budget har fokus på næste 3-4 år. Det behandles et par gange om året i bestyrelsen og 

efter behandling på mødet i december, danner det grundlag for en flerårig dispositionsramme. Dog 

således at gældende budget kun vedtages for et år ad gangen. 

Sagsfremstilling 

I forlængelse af det godkendte budget for 2020 orienteres hermed om den aktuelle version af det 

strategiske budget for perioden 2021 til 2024. Det strategiske budget viser et underskud på 5,8 mio. kr. i 

2021 stigende til 23,4 mio. kr. i 2024. Den nye kandidatuddannelse for bygningskonstruktører mv. og 

den nye masteruddannelse i bygningskultur er finansieret af nytilførte midler. Strategiske tiltag i 

forhold til øgede indtægter fra fx den nye kandidatuddannelse for bygningskonstruktører mv. og den 

nye masteruddannelse i bygningskultur samt besparelser gør det muligt at bringe budgettet i perioden 

2021 til 2024 i balance.  

Indstilling 

På grundlag af det vedhæftede notat om det strategiske budget indstilles det, at bestyrelsen tager 

orienteringen om det aktuelle strategiske budget for perioden 2021-24 til efterretning og drøfter 

udfordringer og muligheder i budgettet.  

Bilag: 

- Bilag til 4 b): Strategisk budget for 2021 - 2024
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Dagsordenens punkt 3 b) KADK’s strategiske budget 
2021-2024 

Mens det årlige budget viser den forventede økonomi for det kommende budgetår, så indeholder det   

strategiske budget driftsøkonomien de næste 3-4 år. Det strategiske budget rækker ikke længere frem, 

da usikkerheden bliver for stor, hvis perspektivet bliver for langt.  

Udgangspunktet for det strategiske budget er det vedtagne budget for 2020 og de bevillingsmæssige 

ændringer, der umiddelbart følger af Finansloven for 2020. På forslag til Finanslov for 2021 er der kun 

en mindre reduktion på 0,2 mio. kr. som følge af forventede besparelser på nye statslige indkøbsaftaler. 

Da Finansloven vedtages for et år ad gangen, kan der komme ændringer i de fremtidige bevillinger.  

Udviklingen i bevillingen på finansloven sammenholdes med det nuværende budget for øvrige ind-

tægter og omkostninger samt ønsker om fremadrettede strategiske tiltag. Da ændringerne på forslaget 

til finanslov for 2021 er ubetydelige, fastholdes denne version af det strategiske budget i 2020 priser. 

Frem mod bestyrelsesmødet i december opdateres bevillingen til 2021-niveau for både indtægter og 

udgifter og der vil ske en yderligere kvalitetssikring af budgettet. 

Kontekst 

Det strategiske budget understøtter bestyrelsens strategi ”Create. Change.”, som dækker perioden 2019 

til 2021. I 2021 skal bestyrelsen derfor udforme en ny strategi med et tilhørende nyt strategisk budget 

gældende fra 2022 og frem.  

På mødet den 22. juni 2020 fik bestyrelsen en indledende præsentation af indholdet i det nuværende 

strategiske budget. Bestyrelsesbehandling på sommerseminaret vil være grundlaget for udarbejdelse af 

et strategisk budget til vedtagelse på bestyrelsesmødet til december, hvor budgettet for 2021 også skal 

vedtages.  

Det budgetmæssige udgangspunkt er udfordrende på grund af faldende bevillinger 
Bestyrelsen har vedtaget KADK’s årlige budget for 2020 på mødet den 12. december 2019 med senere 

justering på mødet den 27. januar 2020. Justeringen skyldes nye bevillinger til KADK i forbindelse med 

de afsluttende politiske forhandlinger om finansloven for 2020. 
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Tabel 1 viser et budget for 2020 med indtægter og udgifter på 307,9 mio. kr. Indtægterne er baseret på 

en samlet bevilling fra Finansloven på 267,7 mio. kr. Den samlede bevilling fra Finansloven falder i 

perioden 2021 til 2024. Det skyldes dels den fortsatte dimensionering frem til 2023 og dels ophør af 

visse af de særlige formålsbestemte bevillinger som fx Læreanstalternes Fælles Byplankursus, 

Forskningsreserven, LINKED mv. (se specifikation af finanslovsbevillingen i bilaget).  

 

Hvis de øvrige indtægter og tilskud fastholdes, vil udgifter på 307,9 mio. kr. resultere i et underskud på 

5,8 mio. kr. i 2021 stigende til 23,4 mio. kr. i 2024. De strategiske tiltag i Tabel 2 sigter mod at imødegå 

dette forventede underskud i de nærmeste år.  

 

De strategiske tiltag 

De strategiske tiltag i for imødegåelse af underskuddene 2021 til 2024 er opsummeret i Tabel 2. 

Tiltagene rummer både øgede udgifter og besparelser samt forøgelse af indtægterne. Hertil kommer et 

strategisk råderum som følge af reducerede udgifter til uddannelse. 

 

Note: Se specifikation til Besparelser og Øgede indtægter i bilag 
 
 

De øgede udgifter i tabel 2 til KADK:LAB hænger sammen med en afsat investeringspulje til strategiske 

tiltag i forhold til området.  

 
 

Tabel 1.  Budget 2020 og budgetfremskrivning 2021-2024

Mio. kr. 2020 2021 2022 2023 2024
Samlet bevilling fra Finansloven 267,7 261,9 258,5 253,5 244,3
Salg og andre indtægter 19,2 19,2 19,2 19,2 19,2
Eksternt finansierede projekter 21,0 21,0 21,0 21,0 21,0
Indtægter i alt 307,9 302,1 298,7 293,7 284,5
Løn 169,9 169,9 169,9 169,9 169,9
Øvrig drift 62,6 62,6 62,6 62,6 62,6
Husleje 48,8 48,8 48,8 48,8 48,8
Afskrivninger 5,6 5,6 5,6 5,6 5,6
Eksternt finansierede projekter 21,0 21,0 21,0 21,0 21,0
Omkostninger i alt 307,9 307,9 307,9 307,9 307,9

Årets resultat 0,0 -5,8 -9,2 -14,2 -23,4

Tabel 2. Strategiske budget 2021-2024 efter strategisk tiltag.

Mio. kr. 2021 2022 2023 2024
Budget 2021-2024 - resultat (Tabel 1) -5,8 -9,2 -14,2 -23,4
Øgede udgifter til KADK:LAB -0,4 -1,6 -2,6 -2,6
Besparelser 5,3 10,4 22,2 22,5
Øgede indtægter 1,6 3,1 3,2 3,3
Strategisk råderum -0,7 -2,7 -8,6 0,2
Nyt resultat 0,0 0,0 0,0 0,0
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Besparelserne i tabel 2 hænger sammen med følgende tiltag:  
 
• Udfasning af aktiviteter knyttet til nye bevillinger rummer bevillinger til Forskningsreserven, 

LINKED samt Efter- og videreuddannelse. Aktiviteterne som følge af disse formålsbestemte 

bevillinger ophører sammen med bevillingerne.  

 

• Spareplan på de administrative områder, der har været iværksat siden dimensioneringens start, 

indeholder i perioden 2020 til 2024 besparelser på ca. 13 mio. kr. inkl. udviklingsmidler.  

Størstedelen af besparelserne er høstet i 2020, mens der frem til 2024 reduceres yderligere. 

 
• Det faldende antal studerende som følge af dimensioneringen medfører lavere udgifter til både 

undervisning og husleje. Tabel 6 viser faldet i studerende fra dimensioneringens påbegyndelse og 

frem til 2023. Frem til 2023 er der et fald på arkitektur og design på ca. 12%. 

 
• Besparelser på huslejeudgifter foregår ved opsigelse af 2 lejemål. Det ene af disse lejemål er 

flytning af fra Esplanaden det andet er flytning fra Vandflyverhangaren.  

 
Øgede indtægter følger bestyrelsens strategi og hentes fra optagelse af flere betalingsstuderende fra 

lande uden for EU, udvikling af området for Efter- og videreuddannelse samt forøgelse af de 

tilskudsfinansierede forskningsaktiviteter. Målene for forøgelse af indtægterne på de tre områder i 

forhold til 2020 fremgår af Tabel 5 i bilag. 

 

Det strategiske råderum opstår ved at udgifterne reduceres mere end indtægterne falder.  

Budgetposten skal ses som et endnu ikke defineret råderum, der kan bringes i spil i forhold til fx ekstra 

udgifter i coronaperioden, eller som buffer ved flytning fra Esplanaden såfremt Ministeriet ikke tillader 

KADK at trække flytteudgifter fra egenkapitalen.  

 

Risikovurdering af det strategiske budget 

Der er usikkerhed om Coronakrisen langsigtede økonomiske konsekvenser for KADK. På indtægtssiden 

vil der fortsat være særlig meget usikkerhed omkring salgsindtægter på efter- og videreuddannelse og 

fra internationale betalingsstuderende, men også finanslovsindtægter kan komme under pres, hvis den 

danske økonomi går ind i lavkonjunktur. En fortsat coronakrise vil drive udgifterne til fx digital 

undervisning, sygevikarer og rengøring. En anden type risiko er at coronakrisen fortsat dræner 

ledelsens og organisationens ressourcer – hvilket kan hæmme den strategiske udvikling og midler 

derfor må reallokeres fra strategisk udvikling til coronaberedskab. 

 

På bygningsområdet er der i perioden forudsat besparelser på huslejen ved fraflytning af bygningerne 

på Esplanaden og Vandflyverhangaren. Tidsplanen for flytning af de konserveringsfaglige aktiviteter til 

Holmen har betydning for muligheden for at effektuere disse besparelser. Det er forventet at selve 

flytning af de konserveringsfaglige aktiviteter (ikke ombygning) finansieres med en mindre del af 

KADK´s egenkapital. Det kræver ministeriel godkendelse. Såfremt denne ikke opnås skal flytningen 

finansieres via driften, hvilket i flytteåret kan give flere driftsudgifter.  
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Bilag 
Tabel 3. Udvikling i bevillingen på finansloven 2020-2023 

 
Note: Baseret på Finansloven for 2020. 2024 er med for at illustrere ophør af kvalitetsbevillingen. 
 

 
 

 
 

 
 

 

Mio. kr. 2020 2021 2022 2023 2024
Bevilling 273,6 273,0 272,8 272,8 272,8
Dimensionering -25,3 -33,9 -38,9 -39,5 -39,5
Opretholdelse af udbud i Nexø 4,2 5,4 6,1 6,2 6,2
Ny kandidatuddannelse - bygningskonst 1,3 3,7 4,9 4,8 4,8
Læreranstalternes fælles Byplankursus 0,5 0,5 0,5 0,5
Forskningsreserven til bæredygtighed 2,0
LINKED 2,3 3,5 3,4
Efter- og videreuddannelse 0,4 1,0 1,0
Kvalitetsløft til Arkitektur og Design 8,7 8,7 8,7 8,7
Samlet bevilling fra Finansloven 267,7 261,9 258,5 253,5 244,3

Tabel 4. Besparelser og øgede indtægter i budget 2021-2024

Mio. kr. 2021 2022 2023 2024
Udfasning af nye bevillinger (LINKED mv.) 0,2 0,3 4,7 4,7
Spareplan på  de administrative områder 1,3 2,8 3,4 3,4
Mindre udgifter som følge af færre stud. 3,8 4,9 7,1 7,1
Huslejebesparelse jf. campusplan 0,0 2,4 7,0 7,3
Samlet strategisk plan 5,3 10,4 22,2 22,5

Tabel 4a. Spareplan på de administrative områder

Mio. kr. 2020 2021 2022 2023 2024
Lønbesparelser 3,5 4,0 4,8 5,4 5,4
Driftsbesparelser 1,8 2,1 2,6 2,6 2,6
Puljereduktioner 3,8 4,3 4,8 4,8 4,8
Samlet administrativ spareplan 9,1 10,4 12,2 12,8 12,8

Tabel 5. Øgede indtægter i budget 2021-2024
Mio. kr. 2021 2022 2023 2024
 - Betalingsstuderende 1,1 1,1 1,1 1,1
 - Efter- og videreuddannelse 0,4 1,8 1,9 2,0
 - Eksternt finansierede projekter 0,1 0,2 0,2 0,2

1,6 3,1 3,2 3,3

Tabel 6. Udvikling i FL-studenter på KADK jf. dimensioneringsplanen
Studenterårsværk 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023
Arkitektuddannelsen 903 896 876 842 792 731 675 641 632
Designuddannelsen 598 594 580 558 525 484 447 425 419
Konservatoruddannelse 70 70 70 70 70 70 70 70 70
I alt 1571 1560 1526 1470 1387 1285 1192 1136 1121
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Dagsordenens punkt 4) - Status 
på strategiimplementering

Anledning 

Bestyrelsen orienteres om status for arbejdet med KADK’s strategiske udviklingsprojekter. 

Sagsfremstilling 

Alle udviklingsprojekter fra strategiperioden 2017-2019 er gennemført, lukket ned eller overgået til ny 

strategiperiode. Bestyrelsen præsenteres derfor for en opdateret oversigt (se bilag) med aktuelle 

projekter for strategiperioden 2019-2021. Aktuelt består porteføljen for strategiperioden 2019-2021 af 

11 projekter, hvoraf 8 projekter forløber som planlagt (”grøn”) og 3 projekter er afsluttet (”blå”).  

Følgende projekter i strategiperiode 2019-2021 er afsluttet, idet de har opfyldt deres mål: 

• Projekt 5: Flere uddannelser og betalingsstuderende (nyt projekt for betalingsstuderende

oprettes)

• Projekt 7: Institutionsakkreditering

• Projekt 12: Visuel identitet og branding

Udover oversigt over strategiske udviklingsprojekter er til bestyrelsens generelle orientering også 

vedlagt oversigt over udviklingsprojekter (såkaldte ”200-projekter”), der er bundet op på strategien, 

men som ikke følges af bestyrelsen, fordi de ikke er på strategisk niveau. Dette for at give bestyrelsen et 

samlet overblik over igangværende projekter relateret til strategien.  

Indstilling 

Det indstilles, at bestyrelsen orienteres om og drøfter den aktuelle status for KADK’s strategiske 

udviklingsprojekter - også set i lyset af COVID19-krisen og det heraf ekstraordinære ressourcetræk på 

organisationen. 

Bilag 

Bilag til dagsordenens punkt 5: 

- Status på den samlede strategiske udviklingsportefølje, (hvorunder også status på

udviklingsprojekter  betegnet ‘200-projekter’).



Udviklingsporteføljen og ny 
prioritering af dem.

Grøn indikator: Projektet afvikles som forventet 

Gul indikator: Der er udfordringer - opmærksomhed

Rød indikator: Projektet er i problemer

Blå indikator: Projektet er afsluttet



Strategiske udviklingsprojekter Periode Grad Status Bemærkning

Uddannelse

1 Lavere dimittendledighed (version 2.0) 2020-2021 5%

2 Digitalt løft af medarbejdere og 
studerende 2020-2022 10%

3 Samlet indsats for at understøtte FNs
verdensmål i 2030 (version 2.0) 2020-2021 5%

4 Strategiske samarbejder 2020-2021 0%

5 Flere uddannelser og 
betalingsstuderende 2019-2020 100%

Lukket – nyt projekt
vedr. strategi for 
betalingsstuderende

6 Øget trivsel blandt medarb. og stud. 2019-2021 5%

7 Institutionsakkreditering 2020 2019-2020 100% Lukket 

Forskning/kunstn. udvikling

8

Øget forskningsfinansiering bl.a. gennem 
flere eksterne samarbejder  og øget 
volumen i forskning og KUV inden for 
bæredygtighed og teknologi

2020-2021 0%

Organisatorisk ramme

9 Værksteder og laboratorier (vers. 2) 2020-2021 0%

10 Bæredygtighed i driften 2019-2021 5%

11 Ny visuel identitet 2019-2020 100% Lukket 



Oversigt 200-projekter Periode Grad Status Bemærkning

201 Virtuel/digital afgangsudstilling 2020 2020 100% Lukket

202 Udvikling af KADK’s Økonomistyring 2020

203 Implementering af Statens HR-løsning 2020-
2021

204 KADK’s KUV og Forskningsevaluering 2020-
2021

Evt. udskydelse

205 Master i Bygningskultur –
implementering

2020-
2021

Afventer endelig 
godkendelse

206 Bygningskonstruktørudd. -
implementering

2020-
2021

Afventer oplæg
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Indstilling til bestyrelsesmøde d. 23. september 
2020 
Vedr. dagsordenens punkt 6 – Bestyrelsens årsplan 2021 

Følgende emne behandles under punkt 6 – Bestyrelsens årsplan 2021: 

Bestyrelsen behandler hvert år på 3. ordinære møde udkast til årsplan/mødedatoer for kommende års 
arbejde.  

For 2021 foreslås følgende datoer: 

1. Møde – tirsdag den 16. marts 2021, kl. 9 - 13

2. Møde – torsdag den 24. juni 2021, kl. 9 - 13

3. Møde – onsdag den 29. september 2021 kl. 12 til torsdag den 30. september 2021 kl. 13
(seminar, eksternt med overnatning)

4. Møde – torsdag den 9. december 2021, kl. 9 - 13

Indstilling: 

- Det indstilles, at bestyrelsen på mødet den 23. september 2020 godkender at der arbejdes
videre med udkast til årsplan for 2021 og at man godkender mødedatoer for 2021.

Bilag: 

- Årsplan_2021



 
 

Bestyrelsens årsplan 2021 
 
Planen revideres løbende efter behov      Version: 11. september 2020 

 
 Ekstraodinært møde 

februar 
 16. marts 24. juni 29. – 30. september 9. december 

Bestyrelse  
 

 Status på Covid-19 situationen    

Økonomi Gennemgang af 
årsrapport 

 Kvartalsregnskab og prognose  
 

Halvårsregnskab 
Prognose  
Strategisk budget 2022-2025  
 

Kvartalsregnskab 
Prognose 
Budget 2022 
Strategisk budget 2022-2025 

Strategi  
 

 Status på implementering af 
strategi 2019-21. Fokus på 
udvalgte udviklingsprojekter. 
 

Status på nøgletal for 2020 

Status på implementering af 
strategi 2019-21. Fokus på udvalgte 
udviklingsprojekter. 
 

Status på inplementering af 
strategi 2019-21 
 
Tema-drøftelse: 
Ny vision og strategi 2022- 
 

Status på implementering af 
strategi 2019-21 
 
Vedtagelse af ny vision og 
strategi 2022- 
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